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PROTOKÓŁ NR VII/2019 
z VII zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego 

  odbytej 14 maja 2019 roku w sali sesyjnej 
Starostwa Powiatowego w Świebodzinie ul. Kolejowa 2 

  

Ad.1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodnicząca Rady Urszula Miara o godzinie 10.00 otworzyła i prowadziła VII zwyczajną 

Sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego VI kadencji. Poinformowała, że sesja została zwołana 

prawidłowo.  Stwierdziła, że na stan 17 radnych obecnych jest 17, w związku z tym Rada jest 

władna, aby podejmować prawomocne uchwały. Lista obecności radnych stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu. Przewodnicząca Rady powitała Starostę Świebodzińskiego Zbigniewa 

Szumskiego, Wicestarostę Świebodzińskiego Andrzeja Chromińskiego, pozostałych członków 

Zarządu: panią Alicję Hoppen – Anyszko, pana Marcina Mintę oraz pana Michała 

Motowidełko, wszystkich Radnych Powiatu, pana Tomasza Olesiaka Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Świebodzinie i Sekretarza Powiatu, panią Dorotę Karbowiak Skarbnika Powiatu 

Świebodzińskiego, panią Dagmarę Dąbrowską Radcę Prawnego, panią Ludmiłę Janik 

Dyrektora PCPR, panią Małgorzatę Grala Dyrektora PUP w Świebodzinie, Naczelników 

Wydziałów Starostwa, pracowników Starostwa, oraz wszystkie pozostałe osoby obecne na 

dzisiejszej sesji. Lista obecności osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2. 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że uczestnicząc w sesji Rady Powiatu 

wyraża się zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych i wizerunku w 

myśl art. 6 ust. 1 lit. a oraz art. 9 ust. 2 lit. e rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady 

(UE) 2016/679 w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) z dnia 27 kwietnia 2016r. – tzw. 

RODO. 

Sesje Rady Powiatu są, zgodnie z wymogami ustawy o samorządzie powiatowym, 

rejestrowane – protokół jest streszczeniem zarejestrowanych obrad. Pliki video z obrad 

udostępniane są na stronie internetowej Powiatu Świebodzińskiego oraz w Biuletynie 

Informacji Publicznej Powiatu Świebodzińskiego. 

 

Ad.2  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został przesłany radnym wraz 

zawiadomieniem. (Zawiadomienie stanowi złącznik nr 3 do protokołu). Następnie zapytała, 

czy są inne uwagi do przedstawionego porządku obrad. Starosta Zbigniew Szumski na 

wniosek Zarządu Powiatu zawnioskował o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały tj.: 

 – w sprawie przekazania skargi z dnia 29.04.2019r. na działalność Rady Powiatu 

Świebodzińskiego (Druk Nr 96). 

Przewodnicząca zapytała, czy są inne uwagi lub propozycje do zmiany przedstawionego 

porządku obrad. Innych wniosków i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady 

Urszula Miara poddała pod głosowanie propozycję rozszerzenia porządku obrad o w/w 

projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie przekazania skargi z dnia 29.04.2019r. na działalność Rady Powiatu 

Świebodzińskiego (Druk Nr 96) – załącznik nr 4. 

 

1. Otwarcie VII sesji Rady Powiatu i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
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3.Omówienie protokołu z sesji Rady Powiatu w dniu 27.03.2019r.  

4.Informacja z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr  95).  

5.Interpelacje i zapytania radnych. 

6.Sprawozdanie z realizacji powiatowej strategii rozwiązywania problemów społecznych 

Powiatu Świebodzińskiego za 2018r. (Druk Nr 83). 

7.Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2018 (Druk Nr 94). 

8.Sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej w roku 2018 (Druk 

Nr 84). 

9.Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2018r. 

(Druk Nr 85). 

10.Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmiany uchwały w sprawie dofinansowania na 2019r. doskonalenia 

zawodowego nauczycieli szkół i placówek prowadzonych przez Powiat Świebodziński 

(Druk Nr 76); 

2) w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli nie wymienionych w art.42 ust.3 Karty Nauczyciela, nauczycieli realizujących 

etat łączony oraz w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli, dla których plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach 

roku szkolnego (Druk Nr 77); 

3) w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i 

placówkach oraz przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

(Druk Nr 78); 

4) w sprawie likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Świebodzinie 

wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Świebodzinie ul. Park 

Chopina 2 (Druk Nr 79); 

5) w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Świebodzinie przy ul. Park 

Chopina 2 (Druk Nr 80); 

6) w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych 

mających siedzibę na obszarze Powiatu Świebodzińskiego, od dnia 1 września 2019 roku 

(Druk Nr 86); 

7) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy nieruchomości z zasobu Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 87); 

8) w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej (Druk Nr 88); 

9) w sprawie udzielenia przez Powiat Świebodziński pomocy rzeczowej Gminie Świebodzin 

(Druk Nr 89); 

10) w sprawie zatwierdzenia stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Świebodzińskiego z dnia 14.03.2019r. (Druk Nr 81); 

11) w sprawie przekazania skargi z dnia 10.04.2019r. na działalność Rady Powiatu 

Świebodzińskiego (Druk Nr 82); 

12) w sprawie powierzenia Gminie Zbąszynek realizacji zadania pn.: „Budowa ścieżki 

rowerowej nr 8 w ciągu drogi powiatowej 1213F (Dąbrówka Wlkp. – Rogoziniec)” w 

ramach projektu: Zintegrowany System Ścieżek Rowerowych w gminach: Babimost, 

Kargowa i Zbąszynek (Druk Nr 92);  

13) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2019 Powiatu Świebodzińskiego Druk Nr 

93); 

14) w sprawie przekazania skargi z dnia 29.04.2019r. na działalność Rady Powiatu 

Świebodzińskiego (Druk Nr 96); 

11.Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad VII sesji.  
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Ad.3  

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że do protokołu sesji Rady Powiatu z 

dnia 27.03.2019r. nie zgłoszono uwag, w związku z tym stwierdziła, że protokół został 

przyjęty. 

 

Ad.4 
Informację z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 95), radni 

otrzymali wraz zawiadomieniem. (Informacja stanowi złącznik nr 5 do protokołu). Starosta 

Zbigniew Szumski wyjaśnił, że dodatkowo zarząd odbył 1 posiedzenie w dniu dzisiejszym, na 

którym: zapoznano się z informacją Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w 

Świebodzinie (na temat odbiorów inwestycji firmy Koncept – Netto; wyrażono zgodę na 

sprzedaż ruchomości stanowiących własność Powiatu Świebodzińskiego; zapoznano się z 

pismem ZNP ZO w Świebodzinie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie indywidualnych 

porozumień ze szkołami/placówkami reprezentowanymi przez Dyrektorów, dla których 

organem prowadzącym jest Powiat Świebodziński w sprawie zapłaty za dni aktualnie 

trwającego strajku, od dnia rozpoczęcia do dnia jego zakończenia; skierowano pod obrady 

komisji oraz na kolejną sesję Rady Powiatu projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż bezprzetargową nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Świebodzińskiego 

(dot. części nieruchomości stanowiącej drogę powiatową Nr 4005F – ulica Konarskiego); 

rozpatrzono wnioski o udzielenie dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i położonych na terenie Powiatu 

Świebodzińskiego i projekt uchwały w tej sprawie skierowano pod obrady komisji oraz na 

kolejną sesję Rady Powiatu; Propozycja udzielenia dotacji dla: 

 1) Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Michała Archanioła w Świebodzinie w wysokości 

3.000 zł na renowację ławek w kościele filialnym w Grodziszczu; 

2) Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Jana Chrzciciela w Łagowie w wysokości 13.000 zł na 

remont wieży XVIII kościoła filialnego w Jemiołowie ; 

3) Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Jana Chrzciciela w Lubrzy w wysokości 12.000 zł na 

II etap prac związanych z renowacją pokrycia dachowego kościoła filialnego w Mostkach; 

4) Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Anny w Jordanowie w wysokości 12.000 zł na 

renowację ołtarza głównego w kościele filialnym w Rusinowie. 

Odbyło się Zgromadzenie Wspólników Spółki PORW Pałac w Przełazach, na którym 

ustalono wysokość wynagrodzenia członka zarządu spółki, członków rady nadzorczej oraz 

ustalono zasady postępowania kwalifikacyjnego na członka zarządu spółki.  

 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy są pytania lub uwagi do tej informacji. 

 

Radny Mieczysław Czepukowicz zapytał, kto w tej chwili zarządza Spółki PORW Pałac w 

Przełazach i jaką ustalono wysokość wynagrodzenia członka zarządu spółki, członków rady 

nadzorczej? Drugie pytanie dotyczy spalonej rybakówki na terenie w/w spółki. Czy obiekt był 

ubezpieczony, czy dostaliśmy odszkodowanie? 

 

Starosta wyjaśnił, że wypowiedzenie prezesa trwa 3 miesiące i nadal zarządza jednoosobową 

spółką. Po odejściu pani Długosz miejsce w radzie nadzorczej objęła pani Dagmara 

Dąbrowska – radca prawny. Rada nadzorcza i zarząd spółki pracują normalnie.  Podjęliśmy 

uchwałę porządkującą sytuację w spółce – mówiącą o trybie postępowania przy wyborze 

prezesa – też została przyjęta.  Nieustalone zostało wynagrodzenie członka rady nadzorczej – 

trwają dyskusje na ten temat. Jeśli chodzi o rybakówkę, to trwa spór prawny pomiędzy spółką 

a ubezpieczycielem. Do remontu jest cała rybakówki i część pomostu.  
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Radny Mieczysław Czepukowicz zapytał, czy skład rady nadzorczej się zmieni, prócz pani 

mecenas Długosz? 

 

Starosta wyjaśnił, że w przyszłym tygodniu będzie spotkanie z radą nadzorczą. Na ten 

moment nie umiem powiedzieć. Chciałabym, aby rada nadzorca była mocnym wsparcie dla 

nowego prezesa.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz poprosił o informację dot. wyboru kandydat na dyrektora 

CUW?  

 

Starosta wyjaśnił, że mogę powtórzyć te informacje, które Pan uzyskał. Na ostatniej sesji było 

mówione, jakie kandydatury przystąpiły do konkursu. Jedna z przyczyn formalnych nie była 

procedowana. Pan Graczyk wygrał to postępowanie konkursowe. W tej chwili obowiązuje nas 

uchwała rady powiatu mówiąca o tym, że 1 lipca ma ruszyć CUW. Z panem Graczykiem nie 

mamy umowy podpisanej. W tej chwili jest on jeszcze powiązany pracą z Urzędem Gminy i 

trwają rozmowy, aby było to przejście optymalne dla powiatu i gminy. Siedzibę planujemy w 

SSM w Świebodzinie na ul. Żaków. Gotowych jest 6 pomieszczeń, należy je wyposażyć, stan 

techniczny jest zadawalający.  

 

Radna Jolanta Starzewska poprosiła o informację dot. naboru wśród pracowników jednostek 

do CUW i jaki jest harmonogram prac? 

 

Starosta wyjaśnił, że nie jest możliwe udzielenie takiej odpowiedzi. Zgodnie z art. 23' nowa 

jednostka przyjmuje wszystkich pracowników, którzy do tej pory zajmowali się sprawami 

kadrowymi i finansowymi.  Wszyscy pracownicy dostaną możliwość przejścia, a inną kwestią 

jest ilu przyjmie taką propozycję. To jest ten moment, kiedy oni sami mogą zadecydować, czy 

chcą pracować, czy nie. Żadnego naboru i weryfikacji nie będziemy prowadzić.  

 

Radny Mirosław Algierski zapytał o przekazane środki w kwocie 20tyś. na Fundusz Wsparcia 

Policji z przeznaczeniem na opłacenie dodatkowego czasu służby funkcjonariuszy KKP w 

Świebodzinie.   

 

Starosta wyjaśnił, że przeznaczone środki będą wykorzystane na zabezpieczenia związane z 

ruchem drogowym. Z taką sugestią wystąpimy do komendanta .  

 

Ad.5 
Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że wpłynęły w dniu dzisiejszym 

następujące interpelacje: 

1/interpelacja Radnego Macieja Sieńkowskiego dotyczy naprawy nawierzchni drogi 

powiatowej nr 1201 na odcinku Smardzewo – Buków (załącznik nr 6); 

2/interpelacja Radnego Macieja Sieńkowskiego dotyczy usunięcie krzewostanów w pasie 

drogi powiatowej nr 1211 na odcinku Smardzewo – Szczaniec (załącznik nr 7); 

3/interpelacja Radnego Macieja Sieńkowskiego dotyczy usunięcie wiszących gałęzi oraz 

krzewostanów w pasie drogi powiatowej na odcinku Koźminek – Kręcko (załącznik nr 8). 

 

Ad.6 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że realizacja powiatowej strategii 

rozwiązywania problemów społecznych Powiatu Świebodzińskiego za 2018r. (Druk Nr 83) – 

załącznik nr 9 do protokołu, składa się z IV podtematów: 

I. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Świebodzinie w 

2018 roku; 
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II. Wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2019; 

III. Zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej na rok 2019; 

IV. Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz 

Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy w Powiecie Świebodzińskim w 2018 roku. 

 

Następnie Przewodnicząca poprosił Panią Ludmiłę Janik o przedstawienie trzech pierwszych 

tematów tego sprawozdania. 

 

Pani Ludmiła Janik przedstawiła informację w oparciu o sprawozdanie z działalności PCPR-u 

zgodnie z załącznikiem nr 9 do protokołu. Następnie poprosiła o pytania i wnioski.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz zapytał ile było złożonych wniosków na dofinansowanie do 

turnusu rehabilitacyjnego dla dorosłych do PORW „Pałac” w Przełazach? 

 

Pani Ludmiła Janik wyjaśniła, że na ten moment nie ma takiego wyliczenia.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz zapytał, jak kształtuje się sprawa dotycząca osób, które 

prowadzą rodziny zawodowe i pogotowia rodzinne?  

 

Pani Ludmiła Janik wyjaśniła, że osoby prowadzące rodziny zawodowe i pogotowia rodzinne 

są zatrudnione na umowę zlecenie. Jest to zgodne z ustawa o pomocy społecznej. Te osoby 

mają płacone składki zus-e, że przy takiej umowie też są płacone te składki. Rodzin 

zawodowych jest 3 + 1 specjalistyczna – wynagrodzenie brutto 3tys. zł., pogotowia rodzinne 

w wysokości 3.652zł. i opiekunki 15zł/h.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła Panią Małgorzatę Gralę o przedstawienie IV 

działu sprawozdania z realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz 

Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy w Powiecie Świebodzińskim w 2018 roku. 

 

Pani Małgorzata Grala przedstawiła informacje w oparciu o realizację Powiatowego 

Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy w Powiecie 

Świebodzińskim w 2018 roku zgodnie z załącznikiem nr 9 do protokołu. Dodała, że w tab. 12 

w sprawozdaniu wkradł się błąd drukarski. W podsumowaniu wykorzystanych środków na 

Fundusz Pracy w 2018r. powinno być 2.758,2 tys. zł. Następnie poprosiła o pytania i wnioski.  

 

Radny Marcin Minta zapytał, jakie jest zainteresowanie stażami zawodowymi i jak to 

wygląda w praktyce dla młodego człowieka, jakie to są pieniądze i jak to funkcjonuje? 

 

Pani Małgorzata Grala wyjaśniła, że spadła liczba bezrobotnych, ale wzrosła liczba ofert. 

Młodzi szukają czegoś lepszego i za lepsze wynagrodzenie. Cały czas aktywizujemy te osoby, 

dodatkowo na działalność gospodarczą przewidziana jest kwota ok. 20tys. Natomiast koszt 

utrzymania takiej osoby to 12tys. Uchwaliliśmy razem z Powiatową Radą Rynku Pracy, że 

dofinansowanie do podejmowania działalności gosp. to 16-17tys. Jeśli chodzi o samą 

efektywność zatrudnieniową, po formach znajdujemy się trochę dalej niż średnia z kraju, 

ponieważ jest to 77,2 % efektywności, gdzie efektywność w tamtym roku sięgała 80%.  W 

tym roku jest bardzo mało przeznaczonych środków na aktywizację.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz zapytał, czy 500 + ma wpływ na bezrobocie kobiet w 

Powiecie Świebodzińskim? 
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Pani Małgorzata Grala wyjaśniła, że częściowo tak. Mamy bardzo wysoki procent 

bezrobocia kobiet jest to 58%.  Z rozmów wynika, że większość kobiet rejestruje się z innych 

przyczyn niż chęć pracy.  

 

Radny Michał Motowidełko ustosunkował się do wypowiedzi.  Stwierdził, że program 500+ 

zlikwidował biedę i ubóstwo w rodzinach dzietnych, pomaga matkom, ojcom w wychowaniu 

ich dzieci. Nie zgadzam się z tym, co Pani przedstawiła. Zabrzmiało to jak tworzenie 

sztucznego bezrobocia, perturbacje na rynku pracy i odejście kobiet od wychowania dzieci.  

 

Pani Małgorzata Grala powiedziała, że jest mi bardzo przykro, co Pan powiedział, jest to dla 

mnie zarzut. Nie miałam nic takiego na myśli i starałam się wytłumaczyć, dlaczego tak jest? 

Nie podważam tego programu i zgadzam się z tym, bo jest to ogromna pomoc. Gwarant 

prawny jest taki, że ubezpieczenie i ubezpieczenie dzieci może pozyskać u nas i to jest 

przyczyną większości rejestrujących się kobiet. My, jako urząd mamy za zadanie 

aktywizować osoby i jak to się ma do matek wychowujących dzieci? I dlatego te 

ubezpieczenie powinno być przyznawane w innej instytucja abyśmy mogli aktywizować 

osoby szukające pracy.   

 

Radny Tomasz Karataj dodał, że nie może już tego słuchać. Był inny temat podjęty a 

zeszliśmy na temat polityki. Kolega broni programów rządowych PIS-u, bardzo atakuje naszą 

panią dyrektor, która ma duży wkład w dotychczasowe wyniki. Możemy być dumni, że mamy 

takie niskie bezrobocie. Nie zgadza się z tym, aby nie aktywizować osób, które z góry nie 

chcą pracować, przychodzą po to, aby się ubezpieczyć. Ja jestem zdania, że program jest 

bardzo dobry, ale jest źle zaplanowany. Radny porównał w/w kwestię z punktu 

przedsiębiorcy, że brakuje rąk do pracy i trzeba posiłkować się obcokrajowcami.  

 

Starosta Zbigniew Szumski dodał, że fajnie, że jest dyskusja pomiędzy młodymi radnymi i 

każdy może mieć swój pogląd i wyrażać swoje zdanie. Ja się cieszę, że ten program, jak 

żaden inny połączył obóz rządzący i opozycję oraz wszystkich Polaków. Starosta dodał, że nit 

nikogo nie chciał urazić. Pani dyrektor stara się jak może ze swoimi pracownikami, dosyć 

kiepsko opłacanymi w służbach państwowych, radzi sobie z tymi tematami. Dziękuję bardzo 

za dyskusję.  

 

Następnie Przewodnicząca podziękowała gościom za udział w sesji i przygotowanie bardzo 

szczegółowej i merytorycznie dobrej informacji i stwierdziła, że realizację powiatowej 

strategii rozwiązywania problemów społecznych w 2018 roku Rada Powiatu przyjęła.  

 

Ad.7 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że ocena zasobów pomocy społecznej za rok 

2018 Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 94) (załącznik nr 10), została przesłana wraz z 

materiałami na sesję.  

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy Pani Dyrektor PCPR-u chce coś dodać do 

tego sprawozdania? 

 

Pani Ludmiła Janik odpowiedziała, że nie. Poprosiła o przyjęcie oceny zasobów pomocy 

społecznej za rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego, ponieważ zawiera ona wszystkie 

informacje, które były przedstawione w powiatowej strategii rozwiązywania problemów 

społecznych w 2018 roku, tylko w formie tabelarycznej z centralnej aplikacji statystycznej, 

które zostały przekazane do ministerstwa.  
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Następnie Przewodnicząca stwierdziła, że ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2018 

Powiatu Świebodzińskiego Rada Powiatu przyjęła i przeszła do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad.8 
Przewodnicząca Urszula Miara poinformowała, że sprawozdanie z efektów pracy 

Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej w roku 2018 (Druk Nr 84) (załącznik nr 11), 

zostało przesłane wraz z materiałami na sesję. Pani Dyrektor Janik po części odniosła się już 

to tego sprawozdania i poprosiła o przyjęcie.  

 

Pytań i uwag do materiału nie wniesiono, wobec tego stwierdzono, że sprawozdanie z 

efektów pracy Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej w roku 2018 zostało przez Rada 

Powiatu przyjęte.  

 

Ad.9 

Przewodnicząc Rady poinformowała, że sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy 

Powiatu Świebodzińskiego z organizacjami pozarządowymi w 2018 roku (Druk Nr 85), 

zostało przesłane wraz z materiałami na sesję (sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu).   

 

Przewodnicząca Urszula Miara poprosiła Panią Inspektor Joannę Rybczyńską o 

przedstawienie sprawozdania.  

 

Pani Inspektor Joanna Rybczyńska przedstawiła sprawozdanie z realizacji Programu 

Współpracy Powiatu Świebodzińskiego z organizacjami pozarządowymi w 2018 roku w 

formie prezentacji zgodnie z załącznikiem nr 13 do protokołu.  

 

Pytań i uwag do materiału nie wniesiono. Stwierdzono, że sprawozdanie z realizacji 

Programu Współpracy Powiatu Świebodzińskiego z organizacjami pozarządowymi w 2018 

roku Rada Powiatu przyjęła i ogłoszono przerwę do 11:30. 

 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara wznowiła obrady i stwierdziła 

kworum (17 radnych). 

 

Ad.10 

Podjęcie uchwał: 

1/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie dofinansowania na 2019r. 

doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i placówek prowadzonych przez Powiat 

Świebodziński (Druk Nr 76), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

 

Więcej pytań i uwag j nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum 

(17 radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 17 radnych, 17za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VII/55/2019 w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie dofinansowania na 2019r. doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i 

placówek prowadzonych przez Powiat Świebodziński. Uchwała stanowi załącznik nr 15, a 

imienny wykaz głosowania załącznik nr 16. 
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2/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli nie wymienionych w art.42 ust.3 Karty Nauczyciela, nauczycieli 

realizujących etat łączony oraz w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których plan zajęć jest różny w poszczególnych 

okresach roku szkolnego (Druk Nr 77), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

 

Więcej pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła 

kworum (17 radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.  

 

Głosowało 17 radnych, 17za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VII/56/2019 w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie ustalenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli nie wymienionych w 

art.42 ust.3 Karty Nauczyciela, nauczycieli realizujących etat łączony oraz w sprawie zasad 

rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których 

plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego. Uchwała stanowi załącznik 

nr 18, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 19. 

 

3/ projekt uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze w szkołach i placówkach oraz przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 

opiekuńczych (Druk Nr 78), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

 

Więcej pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła 

kworum (17 radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 17 radnych, 17za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego większością głosów podjęła Uchwałę VII/57/2019 w sprawie zasad 

udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach oraz 

przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych.  Uchwała stanowi załącznik nr 

21, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 22.  

 

4/projekt uchwały w sprawie likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w 

Świebodzinie wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Świebodzinie ul. 

Park Chopina 2 (Druk Nr 79), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

 



BR.0002.1.4.2019.AK 

__________________________________________________________________________________ 
PROTOKÓŁ NR VII/2019 z VII zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego odbytej 14 maja 2019 w 

siedzibie Starostwa Powiatowego w Świebodzinie, ul. Kolejowa 2 
Strona 9 z 14 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (17 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 17 radnych, 10za, 3przeciw, 4wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego większością głosów podjęła Uchwałę Nr VII/58/2019 w sprawie likwidacji 

Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Świebodzinie wchodzącego w skład Zespołu 

Szkół Ogólnokształcących w Świebodzinie ul. Park Chopina 2. Uchwała stanowi załącznik 

nr 24, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 25. 

 

5/projekt uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Świebodzinie 

przy ul. Park Chopina 2 (Druk Nr 80), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i 

stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (17 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 17 radnych, 13za, 3przeciw, 1wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VII/59/2019 w sprawie rozwiązania 

Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Świebodzinie przy ul. Park Chopina 2. Uchwała 

stanowi załącznik nr 27, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 28. 

 

6/projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i 

specjalnych mających siedzibę na obszarze Powiatu Świebodzińskiego, od dnia 1 września 

2019 roku (Druk Nr 86), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi 

załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (17 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 17 radnych, 17za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VII/60/2019 w sprawie ustalenia planu 

sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze 

Powiatu Świebodzińskiego, od dnia 1 września 2019 roku. Uchwała stanowi załącznik nr 30, 

a imienny wykaz głosowania załącznik nr 31. 

 

7/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości z zasobu Powiatu Świebodzińskiego (Druk 

Nr 87), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 32 do 

protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (17 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 17 radnych, 17za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VII/61/2019 w sprawie wyrażenia 
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zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 

nieruchomości z zasobu Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 33, a 

imienny wykaz głosowania załącznik nr 34. 

 

8/projekt uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej (Druk Nr 88), który 

radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum 

(17 radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 17 radnych, 17za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VII/62/2019 w sprawie obywatelskiej 

inicjatywy uchwałodawczej. Uchwała stanowi załącznik nr 36, a imienny wykaz głosowania 

załącznik nr 37. 

 

9/projekt uchwały w sprawie udzielenia przez Powiat Świebodziński pomocy rzeczowej 

Gminie Świebodzin (Druk Nr 89), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi 

załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (17 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 17 radnych, 17za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VII/63/2019 w sprawie udzielenia przez 

Powiat Świebodziński pomocy rzeczowej Gminie Świebodzin. Uchwała stanowi załącznik nr 

39, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 40. 

 

10/projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Świebodzińskiego z dnia 14.03.2019r. (Druk Nr 81), który radni otrzymali wraz z materiałami 

na sesję i stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (17 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 17 radnych, 17za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VII/64/2019 w sprawie zatwierdzenia 

stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Świebodzińskiego z dnia 14.03.2019r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 42, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 43. 

 

11/projekt uchwały w sprawie przekazania skargi z dnia 10.04.2019r. na działalność Rady 

Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 82), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i 

stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 
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Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (17 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 17 radnych, 17za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VII/65/2019 w sprawie przekazania 

skargi z dnia 10.04.2019r. na działalność Rady Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi 

załącznik nr 45, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 46. 

 

12/projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Zbąszynek realizacji zadania pn.: 

„Budowa ścieżki rowerowej nr 8 w ciągu drogi powiatowej 1213F (Dąbrówka Wlkp. – 

Rogoziniec)” w ramach projektu: Zintegrowany System Ścieżek Rowerowych w gminach: 

Babimost, Kargowa i Zbąszynek (Druk Nr 92), który radni otrzymali wraz z materiałami na 

sesję i stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Radny Mieczysław Czepukowicz zapytał, czy w 100% tą inwestycję pokrywa Gmina 

Zbąszynek? 

 

Starosta Zbigniew Szumski wyjaśnił, że tak i unia europejska.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz dodał, że jest to rozszerzenie uchwały, którą w lutym 

podejmowaliśmy, ale interesuje mnie, co się stało z ścieżkami, które były wpisane, a 

mianowicie: Świebodzin – Grodziszcze i Ługów – Lubrza. Proszę o informacje.  

 

Starosta Zbigniew Szumski wyjaśnił, że jest dokumentacja projektowa na Świebodzin – 

Grodziszcze, wartość kosztorysowa wyszła na ten moment 1mln. Trzeba szukać 

finansowania. Natomiast ścieżka Ługów – Lubrza wymaga większych zabiegów i bez 

środków z zewnątrz, to nie ma szans na jej realizację. Jedna jest gotowa do realizacji, kwestia 

tylko sfinansowania, druga jest w fazie koncepcji i uchwały.  

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (17 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 17 radnych, 17za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VII/66/2019 w sprawie powierzenia 

Gminie Zbąszynek realizacji zadania pn.: „Budowa ścieżki rowerowej nr 8 w ciągu drogi 

powiatowej 1213F (Dąbrówka Wlkp. – Rogoziniec)” w ramach projektu: Zintegrowany 

System Ścieżek Rowerowych w gminach: Babimost, Kargowa i Zbąszynek. Uchwała stanowi 

załącznik nr 48, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 49. 

 

13/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2019 Powiatu 

Świebodzińskiego Druk Nr 93), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi 

załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Skarbnik Powiatu wyjaśnia, że w uchwale tej uwzględniono wnioski jednostek oraz jedno 

przesunięcie na wniosek zarządu. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (17 
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radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 17 radnych, 17za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VII/67/2019 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2019 Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 51, a 

imienny wykaz głosowania załącznik nr 52. 

 

14/projekt uchwały w sprawie przekazania skargi z dnia 29.04.2019r. na działalność Rady 

Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 96), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i 

stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (17 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 17 radnych, 17za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VII/68/2019 w sprawie przekazania 

skargi z dnia 29.04.2019r. na działalność Rady Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi 

załącznik nr 54, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 55. 

 

Opinie komisji do w/w projektów uchwał stanowią załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Ad.11 

Przewodnicząca Urszula Miara zapytała, kto w sprawach różnych chciałby zabrać głos.  

 

Radny Szymon Pyrcz poinformował, że uczestniczył w obchodach 70-lecia Lubuskiego 

Centrum Ortopedycznego w Świebodzinie. Nawiązując do uroczystości wspomniał o prof. 

Tomaszu Kotwickiem, który przytoczył, iż w Świebodzinie są dwa pomniki. Jeden to LCO, a 

drugi I LO w Świebodzinie. Zaapelował, aby zadbać o liceum. Poruszył także sprawę 

ogrzewania w LO w Świebodzinie. Jest to, jedyna placówka oświatowa w woj. lubuskim, 

która ma ogrzewanie na kocioł CO. Poprosił, aby rada powiatu pochyliła się nad tym 

tematem.  

 

Starosta Zbigniew Szumski poinformował, że składany był projekt pn.: Innowacyjne systemy 

kompleksowego zarządzania energią w Powiecie Świebodzińskim. Projekt nowatorski, 

przygotowany przez najlepsze firmy konsultingowe, zgodnie z życzenie pani marszałek i 

zarządu województwa, niosący rozwiązania techniczne i finansowe. Wniosek w pierwszym 

podejściu nie był oceniany, bo nie miał za bardzo, kto tego ocenić. Drugi raz jak go 

złożyliśmy, tu poproszono abyśmy jego wycofali i jednocześnie składając deklaracje, którą 

mamy na piśmie ze strony ówczesnej pani wicemarszałek, że na jesieni 2018r. zostanie 

ogłoszone specjalne postepowanie konkursowe, pod kontem naszego projektu (w skład, 

którego wchodzą wszystkie jednostki nasze oświatowe) miedzy innymi LO. Na jesieni nic 

takiego się nie wydarzyło, postanowiliśmy jeszcze raz się zapytać, oficjalne wysłane pismo 

do zarządu województwa, odpowiedzi żadnej nie dostaliśmy. Wczoraj podpisywałem kolejne 

zapytanie. Jeśli przyjdzie taki moment to zrobimy to w pół roku. Jesteśmy przygotowani do 

tej inwestycji. Dlaczego mamy rezygnować z tych możliwości, na które pracowaliśmy! Jeśli 

będzie jasna odpowiedź, że władze wojewódzkie nie są zainteresowane tym innowacyjnym 

projektem, to będziemy realizować w oparciu o ta formułę i inne ścieżki. My musimy dbać o 

wszystkie szkoły równo. Wstawienie ogrzewania gazowego do LO, to nie jest inwestycja 

skomplikowana. Musimy też zwrócić uwagę na parametry, czyli wymiana okien, jeśli tego nie 
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zrobimy, to toniemy w kosztach. Dajmy sobie jeszcze trochę czasu, aby wykorzystać 

najlepsza szansę.  

 

Radny Krzysztof Warcholik poinformował, że Ministerstwo rolnictwa przygotowało projekt 

rozporządzenia, który zakłada wydłużenie o 2 tygodnie terminu na składanie wniosków o 

płatności bezpośrednie za 2019 rok. Nowy termin składania wniosków o dopłaty 2019 

przedłużono do 31 maja 2019r. Zaprosił do składania wniosków do biura powiatowego w 

Świebodzinie. Na ten moment wniosków złożyło 80% rolników. Następnie zabrał głos w 

sprawie, która się rozwinęła i została wywołana przez Radnego Czepukowicza dot. programu 

500+.  Chciałbym przytoczyć, iż przed wprowadzonym programem 500+ stopa bezrobocia na 

stan 31 grudnia 2014r. w Powiecie Świebodzińskim wynosił 10,2%, a na stan 31 grudnia 

2018r. w Powiecie Świebodzińskim wynosił 4,2%. Przedstawił krótko sprawozdanie 

Wojewody Lubuskiego z marca 2019r. z funkcjonowania programu 500+ na teranie naszego 

województwa. Efekty są takie, że o 30% spadła liczba osób objętych pomocą środowiskową, 

o 40% zmniejszyła się liczba osób objętych pomocą ubóstwa, a wskaźnik dzietności na matkę 

z 1,25% w 2014r. na 1,43% w 2017r. To są pozytywne efekty 500+. Ad vocem do 

odpowiedzi radnego Karataja, że tylko i wyłącznie finansują przedsiębiorcy lub i tylko 

składają się na ten program, składki przedsiębiorcy w 2014r. wynosiły 1042,46zł w 2019r. 

1316,07zł. jest to wzrost o 270zł.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz wyjaśnił, że moje pytanie do pani dyrektor brzmiało, czy 

program 500+ ma wpływ na bezrobocie? Chciałbym, aby Pan Starosta, co kwartał, zdawał 

nam relację ze spotkań Związku Powiatów Polskich i Związku Powiatów Lubuskich. 

Poruszył także temat ustawy kaskadowej – zmiany kategorii dróg publicznych.  

 

Starosta Zbigniew Szumski poinformował, że przychyla się do prośby i propozycji radnego 

Czepukowicza i zobowiązuje się takie sprawozdanie, co kwartał składać z pracy ZPP i ZPL. 

Wspomniał, że jutro zbiera się Zarząd ZPP, na który jest zaproszony Główny Geodeta Kraju. 

Co, do tematu ustawy kaskadowej – jestem za i trzeba nad tym popracować.  

 

Radny Tomasz Karataj ustosunkował się do wypowiedzi Radnego Krzysztofa Warcholik, 

argumentując tym, iż wszystkie wpływy, które składają się na program 500+ idą od 

pracodawców i podatników.  

 

Przewodnicząca Rady upomniała, aby dyskusja toczyła się na temat.  

 

Radny Mirosław Algierski poinformował, że chce wystąpić do kolegów radnych o lobbing w 

zakresie płatnych miejsc postojowych w mieście Świebodzin. Analizując moją interpelację i 

odpowiedź z urzędu, która jest enigmatyczna – nie wiadomo, kiedy, jakimi środkami i nie 

wiadomo czy w ogóle będzie. My, jako powiat też powinniśmy działać. Poruszył także temat 

wydawania kart parkingowych. Prosił, aby taki wzór był dostępny w punkcie Informacji ds. 

Osób Niepełnosprawnych przy ul. Piłsudskiego oraz na stronie internetowej Starostwa 

Powiatowego. Zasygnalizował, aby zorganizować spotkanie w sprawie audytu na ul. 

Łużyckiej w Świebodzinie. Mieszkańcy zgłaszają uwagi i niedociągnięcia.   

 

Radna Jolanta Starzewska zaapelowała do wszystkich radnych – uczestnicząc podczas sesji 

dyskutujemy na różne tematy. A propos dzisiejszego wpisu radnego Warcholika. Będąc pod 

wpływem różnych emocji, wywodzimy się z różnych opcji politycznych, zanim umieścimy 

wpis na Faceboku lub innych portalach społecznościowych, powinniśmy się zastanowić czy 

jest on zgodny z rzeczywistością. Dzisiejszy wpis, panie Krzysztofie jest nieprawdziwy, 

ponieważ pan Czepukowicz absolutnie nie zarzucił nic programowi 500+, tylko zadał pytanie.  



BR.0002.1.4.2019.AK 

__________________________________________________________________________________ 
PROTOKÓŁ NR VII/2019 z VII zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego odbytej 14 maja 2019 w 

siedzibie Starostwa Powiatowego w Świebodzinie, ul. Kolejowa 2 
Strona 14 z 14 

Starajmy się rozważnie komentować na portalach społecznościowych, aby nie wprowadzać 

odbiorców w błąd.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz zaproponował, aby przed sesją wszystkie telefony były w 

depozycie w biurze rady.  

 

Radny Krzysztof Warcholik poinformował, że chciałby poprzeć wniosek radnego 

Algierskiego. Rada Gminy Świebodzin podjęła uchwałę o zabezpieczeniu w budżecie 200tys. 

na zamontowanie systemu poboru opłat przy parkingu, przy urzędzie gminy.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu zgłosiła kilka spraw: 

-26.04.2019r wpłynęło z Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego z Gorzowa Wlkp. pismo 

informujące, iż uchwała Rady Powiatu z dnia 27 marca 2019r. Nr VI/47/2019 w sprawie 

utworzenia Centrum Usług Wspólnych w Świebodzinie nie zostanie opublikowana w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Lubuskiego – załącznik nr 57; 

- następna sesja Rady Powiatu zaplanowana została na dzień 07.06.2019r. godz. 9.00 

 

Starosta Zbigniew Szumski ustosunkował się do sprawy w zakresie płatnych miejsc 

postojowych w Świebodzin.  Powiat dwukrotnie składał w tym kierunku wniosek i czeka na 

konkretne działania ze strony Gminy Świebodzin.  

 

Ad.12 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodnicząca Rady o godz. 12.35 zamknęła VII 

zwyczajną sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego VI kadencji.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: Anna Kowalik                                                            Przewodniczący Rady 

(-) Urszula Miara 


